
6.oktobrǭ DurbǛ, RaiǺa un Robeģu ielas krustojumǕ Durbes novada 

paġvaldǭba rǭkoja sapulci, lai atbildǛtu uz iedzǭvotǕju jautǕjumiem par 

sabiedriskai apsprieġanai nodoto koku nocirġanu RaiǺa ielǕ 73. No 

paġvaldǭbas puses bija ieradies domes priekġsǛdǛtǕja vietnieks Andrejs 

Radzeviļs, paġvaldǭbas izpilddirektors Vilnis KǕrkliǺġ, dǕrzniece Madara 

ĠtǕle. DiemģǛl bija ieraduġies tikai septiǺi iedzǭvotǕji. PǛc stundu garas 

diskusijas iespǛju kopǭgi apstaigǕt labiekǕrtojamo teritoriju, pievǛrġot 

uzmanǭbu marǵǛtiem kokiem, izmantoja vairs tikai 3 iedzǭvotǕji.  

Sapulces dalǭbniekiem bija radusies virkne jautǕjumu ï kǕpǛc te tagad 

spocǭgi izskatǕs? Kad paredzǛts visu pabeigt? Vai dǭǵǭ bȊs zivis un 

Ȋdensrozes? Vai bija meģkopja atǸauja nozǕǥǛt kokus? Vai tieġǕm 

nozǕǥǛtie koki bija slimi? Kur palika malka? Ko iestǕdǭs vietǕ? Vai 

sakǕrtos arǭ celiǺu uz veikalu? Vai zem kazenǛm mǭtoġǕs savvaǸas tulpes 

bȊs izdzǭvojuġas? un citi jautǕjumi. IedzǭvotǕji izrǕdǭja neapmierinǕtǭbu, 

ka ñlabie koki izzǕǥǛti, ġtrunti vien palikuġiò, ñuz savu galvu esat 

darǭjuġi, ar mums neesat apsprieduġiesò, ñviss ir aļgǕrniò. 

V.KǕrkliǺġ paskaidroja, ka malku izmantos paġvaldǭbas iestǕģu 

apkurinǕġanai. SavukǕrt A.Radzeviļs aicinǕja vairǕk domǕt par labo 

rezultǕtu, jo jebkuru labiekǕrtoġanas darbu sǕkumǕ rodas neǛrtǭbas: 

ñPirms diviem gadiem pie muzeja notika pasǕkums, kura laikǕ aicinǕjǕm 

iedzǭvotǕjus brǭvǕ gaisotnǛ uzrakstǭt savas vǛlmes. Tur arǭ nǕca ideja par 

RaibǕs muiģas teritorijas sakǕrtoġanu. VǛlos paslavǛt dǕrznieci Madaru 

par to, ka daudzviet novadǕ ir glǭti sakǕrtotas vietas. Ar laiku bȊs vǛl 

skaistǕk. Ne jau mǛs sev to darǕm, bet iedzǭvotǕjiem. Ir patǭkami, ka par 

Durbes novada sakoptǭbu dzirdam no ciemiǺiem atzinǭgus vǕrdus. Es 

uzticos mȊsu dǕrzniecei, viǺa ir lietpratǛja savǕ jomǕ, ar, manuprǕt, labu 

vǭziju.ò 

Atbildot par izcirstajiem kokiem, vai tikġot iestǕdǭti divtik vairǕk koku, 

dǕrzniece Madara ĠtǕle norǕdǭja, ka nǛ, jo ġajǕ teritorijǕ neveidos meģu, 

bet gan dabǭgu parku.: 

ñPlǕnots ir izveidot dabǭga, pǸavas tipa ziemcieġu apstǕdǭjumus, lai 

cilvǛkiem pastaigǕjoties radǭtu harmonisku lauku sajȊtu, lǭdzǭgi kǕ Zirgu 

salǕ LiepǕjǕ, kas bieģi vien pietrȊkst daudzǭvokǸu mǕjǕs dzǭvojoġajiem 

iedzǭvotǕjiem. TeritorijǕ, protams, tiks atjaunoti kokaugu stǕdǭjumi, ar 

daģǕdu sugu, ġǵirǺu un daģǕdu augumu kokiem un koġumkrȊmiem, lai 

pǛc iespǛjas ǕtrǕk kompensǛtu zaudǛto zaǸotni.ò 



DǕrzniece atzina, ka, protams, bija Koku cirġanas Ǖrpus meģa komisijas 

lǛmums un meģkopja atǸauja. Veselie koki netika izcirsti, tikai vecie, 

slimie oġi, papeles, ar izpuvuġiem vidiem un tǕdi, kas bǭstami 

garǕmgǕjǛjiem. TǕpat ir likvidǛti alkġǺu un kazeǺu brikġǺi. KǕdam vǭram 

nǕcǕs atzǭt, ka brikġǺu dǛǸ Ǖtrai palǭdzǭbai reiz bijis grȊti piekǸȊt 

pacientam, ñlai gudrǕs galvas sprieģ par tiem kokiem, es neesmu 

dendrologsò. IzstrǕdes procesǕ atklǕjǕs, ka vǛl bȊs nepiecieġami arǭ 

arborista pakalpojumi. 

V.KǕrkliǺġ solǭja, ka jau nǕkamnedǛǸ RaibǕ muiģǕ uzstǕdǭs 

apgaismojumu, labiekǕrtoġana pilnǭbǕ tiks pabeigta 2021.gadǕ. Tad arǭ 

iedzǭvotǕji sagaidǭs jaunos apstǕdǭjumus, celiǺus, tiltiǺu un masǭvkoka 

soliǺus.  

KopǛjas apgaitas un sarunu laikǕ atklǕjǕs, ka arǭ paġiem tuvǛjo mǕju 

iedzǭvotǕjiem vairǕk bȊtu jǕrȊpǛjas par savu apkǕrtni. IzrǕdǕs, tǭrot dǭǵi, 

atklǕjǕs nepatǭkami fakti ï aizauguġajǕ dǭǵǭ bija samestas riepas un 

televizori. Paġreiz atkailinǕtǕ vide atsegs viena otra nevǭģǭbu, kas gadiem 

aiz brikġǺiem bija noslǛpta. PiemǛram, bija redzams, ka kǕds iedzǭvotǕjs 

pa logu met ǕrǕ vecus kabaļus zaru kaudzǛ, tǕdǛjǕdi veidojot izgǕztuvi. 

Tagad ir jauns uzdevums arǭ iedzǭvotǕjiem  - sakǕrtotǕ vide bȊs jǕuztur 

pienǕcǭgǕ lǭmenǭ, un tas panǕkams kopǛjiem spǛkiem. 

Sapulces dalǭbnieki secinǕja, ka diskusija nav par to, ka labiekǕrtoġanas 

darbi nebȊtu vajadzǭgi, bet ka tie sǕkuġies pǛkġǺi un strauji, vajadzǛjis 

vairǕk izskaidrot, kas notiek. A.Radzeviļs atzina, ka darbi sanǕca vairǕk 

nekǕ bija domǕts. PriekġǕ vǛl arǭ RaiǺa ielas pǕrasfaltǛġana un Lieǥu ceǸu 

sakǕrtoġana. Arǭ tas bȊs saistǭts ar zinǕmǕm neǛrtǭbǕm un neparedzǛtiem 

papildus darbiem. A.Radzeviļs teica: ñAtvainojamies, ka aizǺemtǭbas dǛǸ 

nav veltǭts pietiekams laiks komunikǕcijai.ò 

Sapulce noslǛdzǕs visumǕ miermǭlǭgi. Katra puse tika uzklausǭta. ñJa jau 

darǕt labos darbus, tad par tiem ir vairǕk ar mums jǕrunǕ!ò, noteica 

kǕds sapulces dalǭbnieks, uz atvadǕm pajokojot, ka iedzǭvotǕju 

sirdsmieram vǛl paġvaldǭbai vajagot dǭǵǭ ielaist gulbǭġus daģǕdǕs krǕsǕs. 

 

 

PubliskǕ apsprieġana ilgst 10 darba dienas no sludinǕjuma publicǛġanas 

dienas Durbes novada domes bezmaksas informatǭvajǕ izdevumǕ ñDurbes 

novada vǛstisò (publicǛts 2020.gada 30.septembra izdevumǕ Nr.65). 

Rakstveida atsauksmes, ierosinǕjumus var iesniegt gan pa e-
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